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A Schäfer-Oesterle Kft. Tolna megye 
kiemelkedő munkáltatójaként 2006 óta 

gyártja prémium kategóriás autók beltéri, 
bőrrel bevont elemeit.  

Bonyhád, Ipari Park 02/79 hrsz.
06/30-952-1268, info@schaefer-oesterle.hu

Jelenleg több mint 400 
munkavállalót foglalkoztatunk, 

immár három telephelyen.

Folyamatos fejlesztéseket, 
egyedi gyártási technológiát

és változatos munkát 
biztosítunk dolgozóinknak.

Cégünk bővülése, és ezzel együtt a felvétel is 
folyamatos több munkakörbe is. Ha Ön épp munkát 
keres, érdeklődjön az aktuális lehetőségekről a lenti 

elérhetőségeken.  

− Az elmúlt években milyen tele-
pülésfejlesztési célú beruházások 
történtek a városban?

− Meghaladta a hatmilliárd fo-
rintot az a pályázati forrás, amelyet 
európai uniós és hazai, kormányzati 
keretekből hoztunk Bonyhádra. Az 
e pénzekből finanszírozott fejleszté-
sek egy része már befejeződött. Az 
első, Terület- és Településfejlesz-
tési Operatív Programból (TOP) 
megvalósult projektünk bölcsődei 
férőhelyek bővítésével és óvodai 
felújítással kezdődött. Turisztikai 
fejlesztésünk során a váraljai park-
erdőben lévő ifjúsági táborunkban 
kialakítottunk egy ökoturisztikai 
látogatóközpontot. 

Bővítettük az ipari parkunkat, 
ahol egy új üzemcsarnok is épült. 
Az ipari parkig vezető, biztonsá-
gos kerékpáros közlekedésre is 
alkalmas útfelújítás valósult meg 
a Perczel Mór utcában. A Gondo-
zási Központ főépülete teljes egé-
szében megújult, szintén uniós és 
kormányzati támogatásból. E 150 
millió forintos projektbe az épü-
letrekonstrukció mellett eszközbe-

Bonyhád: egy város, amely nekünk épül
A gondosan előkészített településfejlesztési koncepció és a hosszú esztendők következetes munkája meghozta 
eredményeit. A térségben vezető szerepet betöltő Bonyhád jelentős pályázati forrásokhoz jutott. Filóné Fe-
rencz Ibolya polgármestertől kértünk interjút.

Filóné Ferencz Ibolya

1967-ben született 
Pécsett, de születése 
óta Bonyhádon él. 
Férjével 30 éve tar-
tó kiegyensúlyozott 
házasságban él. 
Egy felnőtt gyermek 
édesanyja. 1998 
óta választott önkor-
mányzati képviselő, 

2010-től főállású alpolgármester, majd 
2014 ősze óta Bonyhád polgármestere.

szerzésre és gépjárművásárlásra is 
lehetőségünk nyílt. Az önkormány-
zat által működtetett Gondozási 
Központunknak egyébként járási 
szinten is vannak feladatai, ami 25 
település szociális ellátását jelenti. 
Megtörtént a zeneiskola energetikai 
korszerűsítése, idén az intézmény 
környezetét tesszük rendbe. Egy új, 
korszerű rendezvényteret is létre-
hoztunk a városközpontban.

− Az idei esztendőben mely cé-
lok megvalósítását tűzte ki maga 
elé az önkormányzat?

− Ebben az évben a csapadék-
víz-elvezetési rendszer bővítésére 
közel 223 millió forintot költhe-
tünk. Ez a munka 2019 végére el-
készül. Már tart a szennyvíztisztító 
telep rekonstrukciója, ami 1,8 milli-
árdos beruházást jelent.

Bár nem pályázati forrásból, 
hanem a képviselő-testület döntése 
alapján hitelből 500 kW teljesítmé-
nyű napelemes kiserőművet építtet 
az önkormányzat. A munkaterület 
átadása már megtörtént. Tízéves hi-
teltörlesztési futamidővel számolva 
a kiserőmű által termelt villamos 

energia bevétele fedezi a hiteltör-
lesztés részleteit, majd azt követően 
az önkormányzat költségvetését 
gyarapítja.

1,5 milliárd forint kormányzati 
támogatást kaptunk − egyedi dön-
tés alapján – sportcélú infrastruktu-
rális fejlesztésekre. Ebből megújul 
a városi sportpálya, valamint Per-
czel Mór honvédtábornok szülőhá-
za, amelyet sportrekreációs céllal 
használunk a jövőben. A tervező 
kiválasztása megtörtént, a közbe-
szerzést követően, várhatóan idén 
ősszel kezdődhet a kivitelezés. 

A 2019-es olyan évünk, amely-
ben immár a saját forrásaink is 
lehetővé teszik azt, hogy önerős 
fejlesztéseket tudjunk megvalósí-
tani. Ez nagyságrendileg mintegy 
háromszázmillió forintot jelent. 
Ilyenre az elmúlt húsz év során nem 
volt példa. Ezt a pénzt utak, járdák, 
árkok és parkolók építésére, vala-
mint rendbetételére fordítjuk. 

Az említett fejlesztések mellett 
fontosnak tartjuk a civil szerveze-
tek támogatását is. Egy pályázati 
keret elnyerése révén soha nem 
látott mértékben, mintegy 83 millió 
forinttal tudjuk támogatni a helyi 
civil szervezeteket. Sporttámoga-
tásra idén 30 millió forint áll az 
egyesületek rendelkezésére. 

− Hogyan jellemezhető Bony-
hád munkaerőpiaci helyzete?

− Aki akar dolgozni, az talál 
munkalehetőséget a városban. Szá-
mos itt működő cég keres képzett 
munkaerőt. Ráadásul egyre jellem-
zőbbek a piaci trendekhez igazodó 
keresetek, visszaszorulóban van a 
minimálbéres foglalkoztatás.

Az ipari parkunk jól prospe-
rál. Az önkormányzat az elmúlt 
években mindent megtett azért, 

hogy olyan gazdasági környeze-
tet teremtsen, amely közvetlen és 
közvetett módon is segíti a már itt 
működő és a betelepülni szándéko-
zó cégeket. 

Itt kell megemlítenem, hogy 
nyertünk egy 250 millió forintos 
foglalkoztatási paktumos pályá-
zatot, amelynek révén fél éven 
keresztül fizetni tudjuk az újonnan 
felvett dolgozók bérét és járulékait. 
Ezzel is támogatva a helyi vállalko-
zásokat.

− Milyen városi rendezvényekre 
hívná fel az idelátogatók figyelmét?

− Egész éven át sok kulturális 
és egyéb esemény színesíti a város 
programkínálatát, ezek közül most 
kettőt emelnék ki. Hagyományo-
san augusztus első hétvégéjén tart-
juk, idén harmincadik alkalommal 
a Bukovinai Találkozások Nem-
zetközi Folklórfesztivált. A másik 
a Tarka Marhafesztivál, amely a 
tájjellegű bonyhádi magyar tarka 
szarvasmarháról és a rendezvényre 
jellemző színes forgatagról kapta 
a nevét. Erre idén augusztus 9-10-
én kerül sor, a gasztronómiától az 
esti könnyűzenei koncertekig, sok 
csalogató programmal. Az említett 
nagyrendezvényeinken évről évre 
több ezer látogató fordul meg. ■

A tavalyi Tarka Fesztivál sztárfellépője Fenyő Miklós volt


